
In het begin was het Woord,  

het Woord was bij God en het Woord was God. 

Het was in het begin bij God.  

Alles is erdoor ontstaan,  

zonder het Woord is niets ontstaan  

van wat bestaat.  

In het Woord was leven  

en het leven was het licht voor de mensen.  

Het licht schijnt in de duisternis  

en de duisternis heeft het niet 

in haar macht gekregen. 

Er kwam iemand die door God was gezonden; 

hij heette Johannes. Hij kwam als getuige,  

om van het licht te getuigen,  

opdat iedereen door hem zou geloven.  

Hij was niet zelf het licht,  

maar hij was er om te getuigen van het licht: 

het ware licht, dat ieder mens verlicht  

en naar de wereld kwam.  

Het Woord was in de wereld,  

de wereld is door Hem ontstaan  

en toch kende de wereld Hem niet.  

Hij kwam naar wat van Hem was, maar wie van 

Hem waren hebben Hem niet ontvangen.  

Wie Hem wel ontvingen en in zijn naam geloven, 

heeft Hij het voorrecht gegeven  

om kinderen van God te worden.  

Zij zijn niet op natuurlijke wijze geboren,  

niet uit lichamelijk verlangen of uit de wil van 

een man, maar uit God. 

Het Woord is mens geworden en heeft in ons 

midden gewoond, vol van genade en 

waarheid, en wij hebben zijn grootheid gezien,  

de grootheid van de enige Zoon van de Vader. 

Van Hem getuigde Johannes toen hij uitriep:  

‘Hij is het over wie ik zei: “Die na mij komt is meer 

dan ik, want Hij was er vóór mij!”’  

Uit zijn overvloed hebben wij allen opnieuw 

genade ontvangen: de wet is door Mozes 

gegeven, genade en waarheid zijn met Jezus 

Christus gekomen.  

Niemand heeft ooit God gezien, maar de enige 

Zoon, die zelf God is, die aan het hart van de 

Vader rust, heeft Hem doen kennen. 

 

De volgende dag … 

 

Johannes 1, 1-18 . 29a 

De eerste en de laatste woorden van deze 

tekst brengen ons bij de eerste woorden 

van de Bijbel: het scheppingsverhaal.  

In het begin schiep God de hemel en de 

aarde. De aarde was woest en doods, 

duisternis lag over de oervloed, en over het 

water zweefde Gods geest. God zei: ‘Laat 

er licht zijn,’ en er was licht. God zag dat 

het licht goed was, en Hij scheidde het licht 

van de duisternis; het licht noemde Hij dag, 

de duisternis noemde Hij nacht. Het werd 

avond en het werd morgen. De eerste dag. 

(Genesis 1, 1-5) 

 

De evangelist Johannes actualiseert de 

eerste dag van de schepping vanuit zijn 

geloof in de verrezen Jezus. ‘Laat er licht 

zijn.’ Johannes de Doper is gekomen om te 

getuigen van het licht. Zo stelt de 

evangelist Jezus, het hoofdpersonage van 

zijn boek voor: Het Woord (in het 

scheppingsverhaal: God sprak) is mens 

geworden en heeft in ons midden 

gewoond, vol van genade en waarheid, en 

wij hebben zijn grootheid gezien, de 

grootheid van de enige Zoon van de 

Vader. Van Hem getuigde Johannes toen 

hij uitriep: ‘Hij is het over wie ik zei: “Die na 

mij komt is meer dan ik, want Hij was er vóór 

mij!”’ (Joh. 1, 14-15) 

 

Johannes doopt met water (Joh. 1, 26). Hij 

laat de mensen ‘kopje onder gaan’ en 

vooral laat hij de mensen ‘opstaan’ uit het 

water, uit de duisternis van de oervloed. 

Door dat gebaar van de doop helpt hij  

mensen om te kiezen voor ‘het licht’ dat 

‘de duisternis’ in de wereld verdrijft.  

 

Verder in zijn evangelie laat de evangelist 

Jezus zeggen: ‘Ik ben het licht voor de 

wereld. Wie Mij volgt loopt nooit meer in de 

duisternis, maar heeft licht dat leven geeft.’ 

(Joh. 8, 12) 

 

Kerstmis is het feest van het Licht.  

 

In de natuur beginnen tegen Kerstmis de 

dagen te lengen. 

 

In de kindsheidsverhalen van Lucas en 

Matteüs speelt het licht een centrale rol: de 

stralende luister van de Heer, die de herders 

omringt, wanneer zijn aangesproken 

worden door de engel (Lucas 2, 9) en de 

de ster die voor de Wijzen uit het Oosten 

uitging, totdat hij stil bleef staan boven de 

plaats waar het kind was. (Matteüs 2, 9) 

 

In de natuur gebeurt de wisseling van licht 

en donker vanzelf.  

 

In ons mensenleven wisselen licht en donker 

elkaar ook af, maar dat loopt vaak moeilijk. 

Soms is een mens niet bij machte om zelf te 

kiezen voor licht. Dan moet je kunnen 

rekenen op lieve medemensen die het licht 

voor jou ‘aansteken’. Jezus heeft heel zijn 

leven voorgeleefd hoe dat kan gebeuren. 

 

In een mooi lied zingt Stef Bos over licht: 

‘geef licht, geef de liefde een gezicht’.  

 

Jezus, het Licht voor de wereld, heeft voor 

ons allemaal de liefde een gezicht 

gegeven, tot op vandaag. 

 

 

 

 

 

 

Stef Bos: 
https://www.youtube.com/watch?v=rDyJUeeIV0A 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=rDyJUeeIV0A


 

 

 

 

 

God, 

Gij wilt dat er licht is, 

licht in ons leven, 

licht in onze wereld. 

 

Laat er licht zijn 

voor de mensen  

die moeten leven  

in oorlog en geweld. 

 

Laat er licht zijn 

voor de mensen 

die last hebben 

van ziekte en lijden. 

 

Laat er licht zijn 

voor de mensen 

die moeten leven 

met ruzies en conflicten. 

 

Laat er licht zijn 

voor ieder van ons, 

zodat we licht kunnen aansteken 

voor onze medemensen. 

 

Laat er licht zijn 

zodat we liefde een gezicht geven 

naar het voorbeeld van Jezus, 

uw Licht voor ons. 

 

Amen. 

 

 

 

 

 

 

Luc Maes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Johannes 1, 1-18 . 29a 

 

 

 

 

 

 

 

In het licht 

van Gods woord 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
Licht 


